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SEIMO NARYS 
 

Prof. ARŪNAS GUMULIAUSKAS 
 

ATASKAITA 
 

2017 m. balandžio mėn. 

 

PAREIGOS SEIME 
 

 Švietimo ir mokslo komiteto narys; 

 Laisvės kovų komisijos narys (nuo 2017-04-25); 

 Lituanistikos tradicijų ir paveldo įprasminimo komisijos narys; 

 Pasipriešinimo okupaciniams režimams dalyvių ir nuo okupacijų nukentėjusių asmenų 

teisių ir reikalų komisijos narys (2016-11-23 – 2017-04-24); 

 Peticijų komisijos narys; 

 Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos narys; 

 Laikinosios Šiaulių krašto bičiulių grupės narys; 

 Laikinosios Etninės kultūros grupės narys; 

 Laikinosios Mykolo Romerio grupės narys; 

 Laikinosios grupės „Už šeimą“ narys; 

 Laikinosios grupės „Už tautų Europą“ narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Armėnijos Respublika grupės narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Azerbaidžano Respublika grupės narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Lotynų Amerika ir Karibų salomis grupės narys; 

 Tarpparlamentinių ryšių su Šventuoju Sostu grupės narys; 

 Seimo delegacijos Lietuvos Respublikos Seimo ir Lenkijos Respublikos Seimo ir Senato 

narių asamblėjoje narys. 

 

DARBAS SEIME 
 

Balandžio 3 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kuriame 

aptarėme frakcijos parlamentinės veiklos taktiką. 

Balandžio 4 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kur 

išklausėme informaciją iš Seniūnų sueigos, aptarėme plenarinio posėdžio darbotvarkę ir kitus 

klausimus.  

Balandžio 4 d. dalyvavau Seimo plenariniame posėdyje.  

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170404.) 

Balandžio 5 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos Švietimo ir 

kultūros komiteto (kurį aš kuruoju) posėdyje. Svarstėme vidurinio mokslo reformos eigą.  

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170404
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Balandžio 5 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos klausimus: 

1) Europos Komisijos 2016 m. vasario 22 d. paskelbta Šalies ataskaita. Lietuva 2017 Nr. SWD 

(2017) 80; 2) Administracinių nusižengimų kodekso II dalies VIII skyriaus pavadinimo, 589 

straipsnio pakeitimo ir papildymo 69 (1) straipsniu įstatymo projekto Lydimasis Kūno kultūros ir 

sporto įstatymo Nr. XIIIP-149 projektas; 3) Dėl švietimo sistemos rizikų; 4) Dėl Švietimo ir mokslo 

ministerijos vykdomos programos „Studijų ir mokslo plėtra“ vertinimo; 5) Dėl Lietuvos mokslo 

tarybos vykdomos programos „Šalies mokslo ir studijų sistemos plėtra“ vertinimo; 6) Dėl Fizinių ir 

technologinių mokslų centro siūlymų mokslo ir studijų reformai; 7) Seimo nutarimo „Dėl 2018 

metų paskelbimo Trakų Dievo Motinos, Lietuvos Globėjos, paveikslo karūnavimo 300 metų 

jubiliejaus minėjimo metais“ projektas; 8) Dėl Švietimo įstatymo Nr. I-1489 48, 59 ir 60 straipsnių 

pakeitimo ir Įstatymo papildymo 51 ir 591 straipsniais įstatymo projekto Nr. XIIIP-282. (Plačiau: 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171153; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k= 

1&p_t=171391; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=171394.) 

Balandžio 5 d. dalyvavau Peticijų komisijos posėdyje. Svarstėme šiuos klausimus: 1) V. 

Poskos peticijos „Dėl pareigūnų ir karių valstybinių pensijų“ nagrinėjimas iš esmės; 2) E. 

Zeziulevičiaus peticijos „Dėl Lietuvos Respublikos civilinio proceso kodekso 83 straipsnio 1 dalies 

papildymo“ nagrinėjimas iš esmės; 3) G. Šarkano peticijos „Dėl Lietuvos Respublikos sveikatos 

draudimo įstatymo 17 straipsnio“ nagrinėjimas iš esmės; 4) Dėl D. Vipartienės kreipimosi „Dėl 

advokatūros instituto panaikinimo kaip diskriminuojančio ir pažeidžiančio teisininkų ir klientų, 

žmogaus konstitucines teises ir Lietuvos Respublikos Konstitucijos 6, 21, 29 straipsnius, 48 

straipsnio 1 d., teisininkų lygias galimybes vykdyti profesinę veiklą bei gauti teisingą atlygį už 

darbą ir klientų teises į veiksmingą teisinę gynybą, bendrai teisingumo įtvirtinimą visuomenėje“; 5) 

Dėl Ž. Šilėno kreipimosi „Dėl pagarbos mokesčių mokėtojui dienos paskelbimo atmintina diena 

Lietuvoje“. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=171310; http://www.lrs.lt/sip/portal. 

show?p_r=16012&p_k=1&p_t=171387.) 

Balandžio 5 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kuriame 

svarstėme LVŽS frakcijos reglamento projektą.  

Balandžio 6 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kur 

išklausėme informaciją iš Seniūnų sueigos, aptarėme plenarinio posėdžio darbotvarkę. 

Balandžio 6 d. dalyvavau Seimo plenariniame posėdyje. 

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170406.) 

Balandžio 13 d. vykau į Lietuvos nacionalinį radiją ir televiziją. Ten dalyvavau Virginijaus 

Savukyno vedamoje LRT aktualijų studijos laidoje, Lietuvos radijuje. Vyko diskusija švietimo 

reformos klausimais. Laidoje diskutavome kartu su profesore Vilija Targamadze ir ŠMM Bendrojo 

ugdymo departamento direktore Žydrone Žukauskaite-Kaspariene. Analizavome kokios problemos 

kankina švietimo sistemą, mokslo metų ilginimo naudą, mokymo turinį: ar mokoma to, ko reikia 

šiandienos pasaulyje ir kaip paruošti mūsų vaikus, kad jie sėkmingai kurtų savo ir valstybės ateitį. 

(Plačiau laidos įraše: http://www.lrt.lt/mediateka/irasas/1013666788/lrt_aktualiju_studija_2017_04_13_11_00#wow 

zaplaystart=0&wowzaplayduration=3305000.) 

Balandžio 18 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kur 

išklausėme informaciją iš Seniūnų sueigos, aptarėme plenarinio posėdžio darbotvarkę, diskutavome 

dėl frakcijos siūlomų kandidatų į Valstybinės kultūros paveldo komisijos narius ir atstovo į darbo 

grupę Lietuvos Respublikos socialinį verslą reglamentuojantiems įstatymų projektams parengti. 

Balandžio 18 d. dalyvavau Seimo plenariniame posėdyje. 

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170418.) 

Balandžio 19 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos Švietimo ir 

kultūros komiteto (kurį aš kuruoju) posėdyje. Svarstėme aukštojo mokslo reformos eigą. 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171153
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=%201&p_t=171391
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=%201&p_t=171391
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=171394
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=171310
http://www.lrs.lt/sip/portal.%20show?p_r=16012&p_k=1&p_t=171387
http://www.lrs.lt/sip/portal.%20show?p_r=16012&p_k=1&p_t=171387
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170406
http://www.lrt.lt/mediateka/irasas/1013666788/lrt_aktualiju_studija_2017_04_13_11_00#wow zaplaystart=0&wowzaplayduration=3305000
http://www.lrt.lt/mediateka/irasas/1013666788/lrt_aktualiju_studija_2017_04_13_11_00#wow zaplaystart=0&wowzaplayduration=3305000
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170418
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Balandžio 19 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos 

klausimus: 1) Dėl Lietuvos Respublikos Vyriausybės 2016 m. veiklos ataskaitos; 2) Dėl 

Valstybinės lietuvių kalbos komisijos 2016 metų veiklos ataskaitos; 3) Dėl švietimo specialisto 

delegavimo į Nacionalinę sveikatos tarybą; 4) Dėl pasiūlymo papildyti Lietuvos Respublikos 

atmintinų dienų įstatymo 1 straipsnio 2 dalį ir nustatyti, kad gegužės 8-oji – Pagarbos mokesčių 

mokėtojams diena; 5) Dėl Kūno kultūros ir sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projekto 

(nauja redakcija) Nr. XIIIP-149 ir jį lydinčiųjų įstatymo projektų XIIIP-150, XIIIP-151, XIIIP-152, 

XIIIP-153, XIIIP-154, XIIIP-155, XIIIP-156, XIIIP-157, XIIIP-158, XIIIP-159; 6) Dėl Etninės 

kultūros globos tarybos siūlymų dėl etnologijos ir folkloristikos studijų krypties. (Plačiau: http://www. 

lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171701; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171 

703; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=171598.) 

Balandžio 19 d. dalyvavau Peticijų komisijos posėdyje. Svarstėme šiuos klausimus: 1) V. 

Partauko ir kitų pareiškėjų peticijos „Dėl Lietuvos Respublikos paramos būstui įsigyti ar 

išsinuomoti 24 straipsnio 1 dalies 7 punkto pakeitimo“ nagrinėjimas iš esmės; 2) V. Partauko ir kitų 

pareiškėjų peticijos „Dėl Lietuvos Respublikos paramos būstui įsigyti ar išsinuomoti 24 straipsnio 1 

dalies papildymo 8 punktu“ nagrinėjimas iš esmės; 3) A. A. Miškinio peticijos Dėl Lietuvos 

Respublikos policijos veiklos įstatymo pakeitimo“ nagrinėjimas iš esmės; 4) Dėl A. A. Miškinio 

peticijos „Dėl daugiabučių gyvenamųjų namų ir kitos paskirties pastatų savininkų bendrijų ir 

Administracinių ginčų komisijų įstatymų pakeitimų“ nagrinėjimas iš esmės; 5) Dėl V. Marcinkonio 

kreipimosi „Dėl pensijų įstatymo papildymo“; 6) Dėl D. Jančaro kreipimosi „Dėl prievolės 

registruoti šunis, kates ir šeškus Gyvūnų augintinių registre“; 7) Dėl L. Maksimovo kreipimosi „Dėl 

Lietuvos Respublikos baudžiamojo proceso kodekso 6 straipsnio panaikinimo“. (Plačiau: 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=171546.) 

Balandžio 19 d. dalyvavau Pasipriešinimo okupaciniams režimams dalyvių ir nuo okupacijų 

nukentėjusių asmenų teisių ir reikalų komisijos posėdyje. Svarstėme 

šiuos klausimus: 1) Dėl paminklo pastatymo Lukiškių a.; 2) Dėl 

komisijos pavadinimo ir nuostatų keitimo; 3) Dėl įstatymų projektų ir 

kitus klausimus. (Seimo kanceliarijos nuotrauka, autorė O. Posaškova, plačiau: 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=171633; 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=171840; 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=171851.) 

Balandžio 19 d. dalyvavau spaudos konferencijoje Seime, skirtoje Šiaulių universiteto 20-

mečiui ir konferencijai „Darni aukštojo mokslo sistemos raida regiono 

plėtros kontekste“. Joje išsakiau nuomonę apie regioninio universiteto 

perspektyvas. Kartu dalyvavo: Šiaulių universiteto rektorius prof. dr. 

Donatas Jurgaitis, Seimo Žmogaus teisių komiteto pirmininkas, 

Laikinosios Šiaulių krašto bičiulių grupės pirmininkas Valerijus 

Simulik, Šiaulių universiteto tarybos pirmininkas Rimvydas Vaštakas. 

(Seimo kanceliarijos nuotrauka, autorė O. Posaškova, plačiau vaizdo ir garso įraše: http://www.lrs.lt/sip/ 

portal.show?p_r=15259&p_k=1&p_a=media_object_viewer&guid=E6F1C314-501D-4E8A-A920-790A8287C489.) 

Balandžio 19 d. dalyvavau Šiaulių universiteto konferencijoje „Darni aukštojo mokslo 

sistemos raida regiono plėtros kontekste“ ir skaičiau pranešimą „Aukštojo mokslo reforma: 

regioninio universiteto (iš)likimas“. 

Balandžio 19 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, Jame 

patvirtinome Seimo Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos reglamentą.  

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171%20703
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171%20703
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15926&p_k=1&p_t=171598
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16011&p_k=1&p_t=171546
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=171633
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=171840
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16007&p_k=1&p_t=171851
http://www.lrs.lt/sip/%20portal.show?p_r=15259&p_k=1&p_a=media_object_viewer&guid=E6F1C314-501D-4E8A-A920-790A8287C489
http://www.lrs.lt/sip/%20portal.show?p_r=15259&p_k=1&p_a=media_object_viewer&guid=E6F1C314-501D-4E8A-A920-790A8287C489
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Balandžio 20 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kur 

išklausėme informaciją iš Seniūnų sueigos, aptarėme plenarinio posėdžio darbotvarkę, einamuosius 

klausimus. 

Balandžio 20 d. dalyvavau Seimo plenariniame posėdyje. 

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170420.) 

Balandžio 25 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje. Jame 

išklausėme informaciją iš Seniūnų sueigos, aptarėme plenarinio posėdžio darbotvarkę, svarstėme 

einamuosius klausimus. 

Balandžio 25 d. dalyvavau Seimo plenariniame posėdyje. 

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170425.) 

Balandžio 26 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos Švietimo ir 

kultūros komiteto (kurį aš kuruoju) posėdyje. Svarstėme vidurinio mokslo reformos eigą. 

Balandžio 26 d. dalyvavau Švietimo ir mokslo komiteto posėdyje. Svarstėme šiuos 

klausimus: 1) Švietimo įstatymo Nr. I-1489 48, 59 ir 60 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo papildymo 

51 ir 591 straipsniais įstatymo projektas; 2) Dėl pasiruošimo įgyvendinti patyčių prevencijos 

programas nuo 2017 m. m. visose bendrojo ugdymo įstaigose; 3) Dėl Valstybės kontrolės veiklos 

audito „Valstybės investicijos į mokslinius tyrimus ir eksperimentinę plėtrą siekiant inovacijų 

augimo“; 4) Dėl Švietimo ir mokslo komiteto atstovo delegavimo į Nacionalinę sveikatos tarybą; 5) 

Dėl pasiūlymo papildyti Lietuvos Respublikos atmintinų dienų įstatymo 1 straipsnio 2 dalį ir 

nustatyti, kad gegužės 8-oji – Pagarbos mokesčių mokėtojams diena. (Plačiau: 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171956.) 

Balandžio 27 d. dalyvavau Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos frakcijos posėdyje, kuriame 

sprendėme regioninių kelių priežiūros klausimą, išklausėme informaciją iš Seniūnų sueigos, 

aptarėme plenarinio posėdžio darbotvarkę ir kitus einamuosius klausimus. 

Balandžio 27 d. dalyvavau Seimo plenariniame posėdyje. 

(Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170427.) 

Balandžio 27 d. dalyvavau Lituanistikos tradicijų ir paveldo įprasminimo komisijos posėdyje. 

Svarstėme šiuos klausimus: 1) Dėl I. Simonaitytės metų; 2) Dėl gegužės 8 d. Spaudos pusryčių; 3) 

Dėl 2017 m. Kalbos premijos laureato; 4) Dėl paraiškų finansavimui gauti. (Plačiau: http://www.lrs.lt/ 

sip/portal.show?p_r=9237&p_k=1&p_t=172175; http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=9235&p_k=1&p_t=170445.) 

Balandžio 27 d. dalyvavau Laisvės kovų komisijos posėdyje, kuriame svarstėme klausimą 

dėl rezoliucijos. (Plačiau: http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=172183.) 

 

DARBAS ŠIAULIŲ APSKRITYJE 
 

Balandžio 5 d. Naisių bendruomenės pirmininkės Ritos Žukauskienės kvietimu iš Vilniaus 

skubėjau į Naisių bendruomenės visuotinį susirinkimą. Mano 

kolegos Seime skeptiškai žiūrėjo į šį sumanymą. Važiuoti 

daugiau kaip 400 kilometrų dėl valandos pabendravimo? 

Tačiau nevažiuoti negalėjau, nes Naisių gyventojai mane 

daugiausiai parėmė rinkimų į parlamentą metu (76,99 proc. nuo 

galiojančių biuletenių). Gausiai susirinkusiesiems pasakojau 

apie mūsų kasdienybę Seime. (Nuotrauka iš Naisių bendruomenės 

tinklalapio http://naisiai.lt/vyko-naisiu-bendruomenes-visuotinis-susi.) 

Balandžio 7 d. priėmiau gyventojus Šiauliuose, išklausiau pasiūlymus, sprendžiau problemas. 

http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170420
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170420
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15925&p_k=1&p_t=171956
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=15275&p_k=1&p_a=sale_dien_pos&p_moment=20170427
http://www.lrs.lt/%20sip/portal.show?p_r=9237&p_k=1&p_t=172175
http://www.lrs.lt/%20sip/portal.show?p_r=9237&p_k=1&p_t=172175
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=9235&p_k=1&p_t=170445
http://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=16006&p_k=1&p_t=172183
http://naisiai.lt/vyko-naisiu-bendruomenes-visuotinis-susi
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Balandžio 7 d. vykau į Grikpėdžių kaimą Pakruojo rajone, Žeimelio seniūnijoje. Ten manęs 

laukė Grikpėdžių kaimo bendruomenė (344 žmonės). Čia auga apie 70 vaikų, kurie lanko mokyklą. 

Žodžiu, jauna, perspektyvi bendruomenė. Tačiau jai reikia pagalbos. Pirmiausiai reikia normalaus 

kelio, kurio laukia ne vieną dešimtmetį. Šios problemos 

aktualumą pajutau, važiuodamas savo automobiliu iš Pašvitinio į 

Grikpėdžius. Tai – mašinos laužymas! O vietos gyventojai turi 

kęsti tokį pragarą kiekvieną dieną! Ir jiems niekas nepadeda jau 

du dešimtmečius! Todėl natūralu, kad keletas bendruomenės narių 

sutiko mane pakankamai priešiškai. Buvau apkaltintas dėl prasto 

kelio, kainų kilimo ir t. t. Išgirdau ir tradicinį posakį: „visi 

seimūnai – vagys“. Susirinkusiųjų nuomone, Seimo nariai nieko 

neveikia, gauna dideles algas, perka namus ir naujus automobilius. Man paaiškinus, kad atvykau 

savu, dar prieš išrinkimą į parlamentą pirktu automobiliu, viena moteris šūktelėjo, jog po trejų metų 

į Grikpėdžius atvyksiu su nauja mašina. Pasiūliau jai lažintis... iš žąsies (pats nesuprantu kodėl). Ši 

sutiko. Nelauktos lažybos pakeitė susitikimo atmosferą. Dabar atsirado ir pajuokavimas, šypsenos. 

Išsiskyrėme draugiškai. Tikrai nuoširdžiai norisi padėti šio kaimo bendruomenei. (Nuotrauka E. 

Elijošiaus.) 

Balandžio 11 d. pratęsiau kelio Pašvitinys – Lauksodis epopėją. Nuvykęs į Pakruojo rajono 

savivaldybę ir susitikęs su savivaldybės administracijos direktore Erika 

Kižiene, išsiaiškinau, kad man rūpimas kelias yra respublikinis. Savivaldybė 

čia neturi didelių svertų. Tad teko važiuoti į VĮ „Šiaulių regiono keliai“, kur 

susitikau su direktoriaus pavaduotoju kelių priežiūrai Vytautu Mačiuliu. Šis, 

pamatęs rūpimo kelio nuotraukas, perduotas man Grikpėdžių gyventojų, labai 

nustebo ir pasibaisėjo kelio būkle. Pasklaidžius dokumentus paaiškėjo, kad 

Grikpėdžių gyventojai atsidūrė tarp dangaus ir žemės. Ankstesnė kelių 

remonto programa, kurioje numatytas kelio Pašvitinys – Lauksodis 

asfaltavimas, buvo dėl krizės nutraukta, o į 2015–2020 m. naujai sudarytą analogišką programą šis 

kelias neįtrauktas. Šiais metais numatytas tik šio kelio 1,150 km „pažvyravimas“ (nuo Lauksodžio 

pusės). Gera žinia tik ta, kad šią dieną į kelią išvažiavo dirbti greideris. Epopėja tęsiasi. (Nuotrauka iš 

asmeninio archyvo.) 

Balandžio 12 d. dalyvavau „I Šiaulių krašto turizmo forume“, 

kur buvo kalbėta apie miesto svetingumą, turizmo kuriamą 

sociokultūrinę bei ekonominę naudą. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

Balandžio 12 d. dalyvavau kasmetiniame Šiaulių 

pramonininkų asociacijos ataskaitiniame susirinkime, kur susipažinau 

ne tik su Lietuvos pramonininkų konfederacijos padalinio veikla, bet ir su pramonės vystymo 

perspektyva Šiaulių krašte.  

Balandžio 14, 21, 28 d. priėmiau gyventojus Šiauliuose, išklausiau pasiūlymus, sprendžiau jų 

problemas. 

 

KITA VEIKLA 
 

Balandžio 7 d. studentų kvietimu, skaičiau paskutinę paskaitą. Dar 2004 m. kartu su Šiaulių 

universiteto prof. Rita Trimoniene bei doc. Birute Salatkiene savo studentams – istorikams 

pasiūlėme surengti paskutinės paskaitos šventę. Nuo tada ji tapo tradicija. Studentai ta proga patys 
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pakviečia dėstytoją. Tai – savotiškas pedagogo pripažinimas. Todėl labai nustebau, kada buvau 

pakviestas balandžio 7 d. perskaityti paskutinę paskaitą. 

Jaunimui kalbėjau apie švietimo politikos pokyčius bei 

jauno žmogaus perspektyvas. Sulaukiau nemažai 

klausimų (paprastai paskutinės paskaitos metu klausimų 

nebūna) ir taip sulaužiau šios šventės nusistovėjusį 

scenarijų. Kita vertus, o kas gali drausti domėtis savo 

ateitimi? Linkėjau sėkmės jaunimui, ieškant savęs 

beribėse gyvenimo platybėse. (Nuotrauka iš asmeninio 

archyvo.) 

Balandžio 10 d. vykau į Šiaulių r. Bazilionų miestelį. Dalyvavau diskusijoje regioninės 

politikos klausimais „Padubysio kronikų“ redakcijoje, R. Ozolo lituanistikos centre. 

Balandžio 11 d. vakare buvau Šiaulių „Aušros“ muziejaus Ch. Frenkelio viloje, kur pažymėta 

Tarptautinė kultūros diena. Kultūra plačiąja prasme – visaapimantis terminas (politinė kultūra, 

bendravimo kultūra, gamybos kultūra, verslo kultūra ir t. t.). Gaila, kad jį dauguma supranta tik 

siaurąja prasme. Vakaro metu susirinkusiuosius nudžiugino Londono Karališkojo muzikos koledžo 

kamerinio ansamblio „Tempus trio“ koncertas. Jo smuikininkė – šiaulietė Augustė Emilija 

Janonytė, kuri buvo viena pirmųjų Karalienės Mortos premijos laureatė. Mes – miesto kultūrininkai 

– sekėme jos muzikinę karjerą nuo mažų dienų. Šiandien ji miestui atsidėkojo aukšto meninio lygio 

koncertu. Tai – pavyzdys, kaip reikia auginti ir tausoti savo talentus. 

Balandžio 24 d. Šiaulių Parkinsono draugijos kvietimu, dalyvavau Pasaulinės sergančiųjų 

Parkinsono liga dienos minėjimo renginyje. Ši diena minima balandžio 11-ąją, atkreipiant 

visuomenės dėmesį į ligos sukeliamas sveikatos problemas. Parkinsono liga 

nežino nei socialinių, nei ekonominių, nei geografinių, nei etninių ribų. 

Pasaulyje šia liga serga apie 1,4 procentai žmonių. Higienos instituto 

sveikatos informacijos centro duomenimis 2015 m. Lietuvoje sirgo 10848 

žmonės. Renginyje dalyvavo daug svečių. Patys draugijos nariai buvo 

pasipuošę ir šventiškai nusiteikę. Daugelis iš jų – dainavo, šoko, muzikavo, 

deklamavo eiles. Renginys buvo labai nuoširdus ir emociškai šiltas. 

Sergančiųjų Parkinsono liga solidarumo simbolis yra raudona tulpė. 1980 

m. olandų gėlininkas selekcininkas J. W. S. 

van der Wereld, taip pat sergantis 

Parkinsono liga, sukūrė raudonai baltą tulpę, kurią pavadino 

„Daktaras Džeimsas Parkinsonas“. 2005 metais, pažymint Pasaulinę 

Parkinsono liga sergančiųjų dieną Liuksemburge, ši gėlė buvo 

patvirtinta Parkinsono ligos Pasauliniu simboliu. Šventės 

organizatoriai dalinosi pačių draugijos narių rankomis 

pagamintomis tulpėmis. Gera būti tarp atvirų ir nuoširdžių žmonių. 

Šventės metu įteikiau padėkos raštus nuo savęs ir kolegos dr. Stasio 

Tumėno. (Nuotrauka iš asmeninio archyvo.) 

 

ŽINIASKLAIDA 
 

Daviau interviu šioms televizijoms ir laikraščiams: 
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 2017-04-19 Šiaulių universiteto televizijos reportažas. 

Gausus Šiaulių universiteto akademinės bendruomenės, socialinių partnerių ir politikų būrys 

Seime minėjo 20-ąsias Šiaulių universiteto metines. Konferencijoje „Darni aukštojo mokslo 

sistemos raida regiono plėtros kontekste“ ir spaudos konferencijoje pristatyta Šiaulių universiteto 

veikla, kalbėta apie ateities perspektyvas. Renginiuose dalyvavusieji turėjo galimybę pasiklausyti 

Šiaulių universiteto Muzikos pedagogikos katedros mišriojo choro „Studium“ (choro vadovė – 

Birutė Janonienė, chormeisteris Juozas Gavenauskas, koncertmeisterės Jūratė Deveikytė ir Rita 

Šurnienė) atliekamų kūrinių ir susipažinti su Lietuvos laisvės gynėjų galerijoje eksponuojama ŠU 

Socialinių, humanitarinių mokslų ir menų fakulteto Menų katedros absolventų baigiamųjų darbų 

paroda. Plačiau reportaže – https://www.youtube.com/watch?v=D21QlLoogAM&t=9s (paskelbta 

2017-04-24). 

 

 2017-04-19 Lietuvos Respublikos Seimo televizijos reportažas. 

Seime vyko renginiai Šiaulių universiteto 20-mečiui paminėti. Politikai kartu su akademine 

bendruomene neišvengė ir diskusijų, kas laukia šio universiteto po aukštųjų mokyklų reformos. 

Apie didžiausios aukštosios mokyklos Šiaurės Lietuvoje ateities scenarijus plačiau – reportaže 

https://www.youtube.com/watch?v=GLAp-5VmJLk (paskelbta 2017-04-25, redaktorė Saulė 

Gedrimaitė, filmavo Ričardas Davainis, montažas Artūro Semakino). 

 

 2017-04-19 straipsnis Pakruojo rajono laikraštyje „Auksinė varpa“ – Algis Padora 

„Politikai žadėjo – patiešijo, netesėjo – negriešijo?..“, plačiau tik popieriniame variante. 

 

DARBAS SU RINKĖJAIS 
 

Seimo nario darbas neatsiejamas nuo bendravimo su rinkėjais. Kreipkitės Jums aktualiais 

klausimais. Rinkėjus aš priimu: 

– kiekvieną penktadienį nuo 11 iki 13 val. biure Šiauliuose, Aušros al. 15, I aukštas; 

– pirmą mėnesio penktadienį nuo 14 iki 16 val. Pakruojo rajono savivaldybėje; 

– paskutinį mėnesio penktadienį nuo 14 iki 16 val. Joniškio rajono savivaldybėje. 

 

Būtina išankstinė registracija nurodytais telefonais ar elektroninio pašto adresais kontaktų 

skiltyje arba: tel. (8 5) 239 6692, mob. 8 668 42 281, el. p. Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt.  
 

KONTAKTAI 
 

Mano kontaktai: mob. 8 668 42 281, 

el. p. Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt 

  

Mano kabineto adresas Vilniuje: Lietuvos Respublikos Seimas 

Gedimino pr. 53, LT-01109 Vilnius 

III rūmai 412 kabinetas 

Tel. (8 5) 239 6692 

  

Mano biuro adresas Šiauliuose: Aušros al. 15, LT-76299 Šiauliai (I aukštas) 

https://www.youtube.com/watch?v=D21QlLoogAM&t=9s
https://www.youtube.com/watch?v=GLAp-5VmJLk
mailto:Arunas.Gumuliauskas@lrs.lt
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Mano biuro adresas Joniškyje: Joniškio rajono savivaldybė, 

Livonijos g. 4, LT-84124 Joniškis 

  

Mano biuro adresas Pakruojyje: Pakruojo rajono savivaldybė, 

Kęstučio g. 4, LT-83152 Pakruojis 

  

 

Mano padėjėjai-sekretoriai Vilniuje, Joniškyje, Pakruojyje, Šiauliuose: 

Egidijus Elijošius (Šiauliuose): mob. 8 612 03 532, el. p. egidijus.elijosius@lrs.lt; 

Tautvydas Elijošius (Šiauliuose): mob. 8 612 04 129, el. p. tautvydas.elijosius@lrs.lt; 

Kristina Karošaitė (Šiaulių regione): mob. 8 696 80 948, el. p. kristina.karosaite@lrs.lt; 

Edmita Ieva Maurukaitė (Vilniuje): mob. 8 671 19 415, el. p. edmita.maurukaite@lrs.lt; 

Rimantė Misiūnienė (Joniškyje): mob. 8 687 13 329, el. p. rimante.misiuniene@joniskis.lt; 

Alvydas Žuvininkas (Pakruojyje): mob. 8 682 16 143, el. p. a.zuvininkas@gmail.com. 

 

 

Asmeninė svetainė socialiniame tinkle: 

https://www.facebook.com/Gumuliauskas.Arunas/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prie ataskaitos rengimo prisidėjo Kristina Karošaitė ir kiti padėjėjai-sekretoriai.  

https://www.facebook.com/Gumuliauskas.Arunas/

